
(PROJEKT PROTOKOŁU - PROTOKÓŁ NIE ZOSTAŁ PRZYJĘTY PRZEZ RADĘ DZIELNICY) 

 

Dz-07.0021.11.2023 

Protokół nr 60/2023 

z LX sesji Rady Dzielnicy VII Zwierzyniec 

odbytej 21 listopada 2023 r. przy ul. Prusa 18 w Krakowie 

 

Sesję prowadził Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy VII Zwierzyniec Szczęsny 

Filipiak. Wzięli w niej udział członkowie Rady Dzielnicy VII według załączonej listy 

obecności oraz gość, mieszkanka dzielnicy. Obrady odbyły się w siedzibie Rady Dzielnicy 

VII przy ul. Prusa 18 w Krakowie. 

Ad. 1. 

O godzinie 18.00, po przywitaniu zebranych oraz po stwierdzeniu obecności 14 członków 

Rady, co wobec składu Rady liczącego 21 osób stanowi kworum wystarczające do 

podejmowania prawomocnych uchwał, przewodniczący otworzył LX sesję Rady Dzielnicy 

VII Zwierzyniec. 

Ad. 2. 

Przewodniczący przedstawił projekt porządku obrad, informując, że wpłynął jeden wniosek 

o wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad sesji z odstąpieniem od wymogu 

określonego w § 27 ust. 3 i 5 Statutu Dzielnicy VII Zwierzyniec., po czym poddał zgłoszony 

wniosek pod głosowanie. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wniosku 

dotyczącego wprowadzenia w Wieloletniej Prognozie Finansowej zmiany dotyczącej zadania 

inwestycyjnego planowanego przez Radę Dzielnicy VII Zwierzyniec do realizacji w latach 

2021-2025 (druk nr 568) został przyjęty jednomyślnie – 14 głosami za. 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce uzupełnić porządek obrad. Nie zgłoszono żadnego 

wniosku o zmianę porządku. 

Zgodnie z zapisami Statutu Dzielnicy projekt porządku obrad wraz z wprowadzonymi 

zmianami stanowi porządek obrad sesji.  

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie projektu porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Dzielnicy VII Zwierzyniec, odbytej  w dniu 

17 października 2023 r. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  nr LIX/544/2023 Rady Dzielnicy VII 

Zwierzyniec z dnia 17 października 2023 r. w sprawie korekty rozdysponowania środków 

wydzielonych do dyspozycji Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2023 – projektodawca 

Zarząd (druk nr 561 z autopoprawką, referuje Szczęsny Filipiak). 

5. Projekt uchwały w sprawie korekty rozdysponowania środków wydzielonych do 

dyspozycji Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2024 – projektodawca Zarząd (druk nr 

562, referuje Szczęsny Filipiak). 

6. Projekt uchwały w sprawie korekty rozdysponowania środków wydzielonych do 

dyspozycji Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2023 – projektodawca Zarząd (druk nr 

563, referuje Szczęsny Filipiak). 



7. Projekt uchwały w sprawie korekty uchwały  nr LIX/545/2023 Rady Dzielnicy VII 

Zwierzyniec z dnia 17 października 2023 r. w sprawie wniosku o wprowadzenie 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej zmiany dotyczącej zadania inwestycyjnego 

planowanego przez Radę Dzielnicy VII Zwierzyniec do realizacji w latach 2022-2024 – 

projektodawca Zarząd (druk nr 564, referuje Szczęsny Filipiak). 

8. Projekt uchwały w sprawie likwidacji nielegalnego parkowania samochodów na zieleńcu 

położonym w północnym narożniku działki nr 419/11 obr. K-14 – projektodawca Zarząd 

(druk nr 565, referuje Witold Górny). 

9. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia ruchu jednokierunkowego na ulicach Majówny 

i Korzeniaka w Krakowie – projektodawca Zarząd (druk nr 566, referuje Witold Górny). 

10. Projekt uchwały w sprawie ograniczenia problemu wód opadowych spływających z terenu 

Lasu Wolskiego w rejon ul. Poniedziałkowy Dół – projektodawca Zarząd (druk nr 567, 

referuje Witold Górny). 

11. Projekt uchwały w sprawie wniosku dotyczącego wprowadzenia w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej zmiany dotyczącej zadania inwestycyjnego planowanego przez Radę Dzielnicy 

VII Zwierzyniec do realizacji w latach 2021-2025 – projektodawca Grupa Radnych (druk 

nr 568, referuje Szczęsny Filipiak). 

12. Oświadczenia i komunikaty. 

W trakcie ustalania porządku obrad na salę przybył radny Grzegorz Bała. 

Ad 3. 

Przewodniczący Szczęsny Filipiak poinformował, że do protokołu z LIX sesji Rady Dzielnicy 

VII, odbytej w dniu 17 października 2023 roku, nie zgłoszono wniosków o sprostowanie, co 

jest równoznaczne z jego przyjęciem. 

Przed rozpoczęciem procedowania kolejnego punktu porządku obrad Przewodniczący zwrócił 

się do zebranych o powstanie i uczczenie minutą ciszy zmarłego Ojca Zastępcy 

Przewodniczącego Rady Dzielnicy Witolda Górnego. 

Ad 4. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/544/2023 Rady Dzielnicy VII 

Zwierzyniec z dnia 17 października 2023 r. w sprawie korekty rozdysponowania środków 

wydzielonych do dyspozycji Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2023 wraz z autopoprawką 

zreferował w imieniu projektodawcy Szczęsny Filipiak. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr LIX/544/2023 Rady Dzielnicy VII Zwierzyniec 

z dnia 17 października 2023 r. w sprawie korekty rozdysponowania środków 

wydzielonych do dyspozycji Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2023 została podjęta 

stosunkiem głosów: 17 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się (Uchwała nr LX/550/2023). 

W trakcie procedowania 4. punktu porządku obrad na salę przybyli radni: Krzysztof 

Jakubowski, Julia Mach i Maciej Tumidajski. 

Ad 5. 

Projekt uchwały w sprawie korekty rozdysponowania środków wydzielonych do dyspozycji 

Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2024 zreferował w imieniu projektodawcy Szczęsny 

Filipiak. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 



Uchwała w sprawie korekty rozdysponowania środków wydzielonych do dyspozycji 

Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2024 została podjęta jednomyślnie – 18 głosami za 

(Uchwała nr LX/551/2023). 

W trakcie procedowania 5. punktu porządku obrad na salę przybył radny Krzysztof Kwarciak. 

Ad 6. 

Projekt uchwały w sprawie korekty rozdysponowania środków wydzielonych do dyspozycji 

Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2023 zreferował w imieniu projektodawcy Szczęsny 

Filipiak. Zgłosił on również poprawkę do projektu, o treści: 

Dopisuje się do uchwały nowe paragrafy, jako 2. i 3.  z kolei, w brzmieniu: 

§ 2. Zmniejsza się  wysokość środków o kwotę 3 517 zł na zadaniu przyjętym uchwałą nr 

XX/211/2020 z 14 lipca 2020 r. (z późn. zm.) do kwoty jak w tabeli poniżej: 

C) ROBOTY BUDOWLANE W ZAKRESIE DRÓG 

WEWNĘTRZNYCH ORAZ DRÓG GMINNYCH KLASY 

DOJAZDOWEJ 

Kwota 

w zł 

Jednostka 

realizująca 

ul. Mirowska przy skrzyżowaniu z ul. Orlą po stronie południowej – 

od wjazdu na teren ZUW „Bielany” do peronu przystankowego  - 

budowa chodnika (WPF: 2021 – rozpoczęcie dokumentacji 0 zł, 

2022 – kontynuacja dokumentacji – 0 zł, 2023 dokończenie 

dokumentacji projektowej – 35 583 zł, 2024 – rozpoczęcie 

realizacji – 0 zł, 2025 - dokończenie realizacji zadania – 380 500 zł) 

35 583 ZDMK 

a pozyskaną kwotę 3 517 zł przeznacza się na istniejące zadanie: 

C) ROBOTY BUDOWLANE W ZAKRESIE DRÓG 

WEWNĘTRZNYCH ORAZ DRÓG GMINNYCH KLASY 

DOJAZDOWEJ 

Kwota w zł 
Jednostka 

realizująca 

Remonty dróg i chodników realizowane przez firmę utrzymania 

bieżącego do wyczerpania środków finansowych na terenie 

Dzielnicy VII według kolejności wskazanej przez Dzielnicę. 

3 517 ZDMK 

§ 3. Zmienia się dotychczasowy zakres rzeczowy zadania przyjętego Uchwałą nr 

XLIV/432/2022 Rady Dzielnicy VII Zwierzyniec z dnia 12 lipca 2022 r. (z późn. zm.) w sposób 

zgodny z tabelą poniżej: 

C) ROBOTY BUDOWLANE W ZAKRESIE DRÓG 

WEWNĘTRZNYCH ORAZ DRÓG GMINNYCH KLASY 

DOJAZDOWEJ  
Kwota w zł 

Jednostka 

realizująca 

Remonty dróg i chodników realizowane przez firmę utrzymania 

bieżącego do wyczerpania środków finansowych na terenie 

Dzielnicy VII według kolejności wskazanej przez Dzielnicę: 

 ul. Kosmowskiej – remont nawierzchni asfaltowej na odcinku 

od skrzyżowania z ul. Nad Źródłem do posesji nr 21 

 ul. Mlaskotów – remont chodnika łączącego ulicę Mlaskotów 

z ul. Wyczółkowskiego 

 ul. Krzywickiego – remont chodnika łączącego ul. 

Krzywickiego z ul. Królowej Jadwigi 

 ul. Włóczków – remont chodnika (oraz zatoki parkingowej) po 

1 613 006 ZDMK 



stronie wschodniej na odcinku od ul. Morawskiego do ul. 

Ujejskiego (wraz z odpłytowaniem fragmentów bardzo 

szerokiego chodnika na odcinku od ul. Stachowicza do ul. 

Ujejskiego) 

 ul. Głogowiec – remont nakładki na odcinku od skrzyżowania 

z ul. Pod Szańcami do nr 10 

 ul. Włóczków – remont chodnika po stronie zachodniej na 

odcinku od ul. Stachowicza do ul. Ujejskiego 

 ul. Kamedulska – remont ulicy na odcinku od posesji nr 68 do 

posesji nr 70 

 al. Kasztanowa – remont chodnika po stronie północnej na 

odcinku od al. Panieńskich Skał do al. Modrzewiowej 

 ul. Jaxy-Gryfity – remont chodnika po stronie zachodniej 

 ul. Królowej Jadwigi przy skrzyżowaniu z ul. Pylną – remont 

chodnika 

 ul. Szyszko-Bohusza – remont ulicy na odcinku od posesji nr 15 

w kierunku wschodnim do końca ulicy (wraz z sięgaczem do nr 

12) 

 al. Kasztanowa – remont chodnika po stronie południowej na 

odcinku od ul. Junackiej do końca zakresu 

 ul. Włóczków – remont chodnika po stronie zachodniej na 

odcinku od ul. Kościuszki do około pięciu metrów za 

skrzyżowaniem z ul. Tatarską w kierunku północnym 

 ul. Sępia – remont nakładki na odcinku od ul. Puszczyków do 

ul. Orlej 

 ul. Majówny – remont nakładki na odcinku od ul. Jantarowej 

do ul. Raczkiewicza 

 ul. Kogucia – remont ulicy 

 al. Waszyngtona – remont nakładki na odcinku od wejścia na 

Cmentarz Salwatorski do Diabelskiego Mostu 

 ul. Powstania Styczniowego – remont ulicy na odcinku od 

wysokości działki nr 129 obr. K-51 w kierunku północnym do 

skrzyżowania z ul. Insurekcji Kościuszkowskiej 

Dotychczasowy § 2. staje się § 4. 

Zmienia się treść uzasadnienia na następującą: 

Ad § 1. 

Przeniesienia środków dokonuje się w związku z informacją otrzymaną z Zarządu Dróg 

Miasta Krakowa o braku możliwości wydatkowania w 2023 r. środków na dostosowanie 

nawierzchni 2 miejsc postojowych na parkingu przy Cmentarzu Salwatorskim dla potrzeb 

osób z niepełnosprwnością, w związku z koniecznością uzyskania pozwolenia 

konserwatorskiego. 

Ad § 2. 

Przeniesienia środków dokonuje się na wniosek realizatora zadania, tj. Zarządu Dróg Miasta 

Krakowa, w związku ze zwrotem podatku VAT naliczonego według faktury obejmującej 

realizację opracowania dokumentacji projektowej dla budowy chodnika przy ul. Mirowskiej. 



Ad § 3. 

Uchwalana zmiana zakresu rzeczowego zadania przyczyni się do optymalizacji wydatkowania 

środków przewidzianych na jego realizację. 

W dyskusji głos zabrali: Tomasz Jakubowski, Szczęsny Filipiak, Witold Górny, Magdalena 

Mardyła 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

zgłoszoną poprawkę. 

Poprawka Szczęsnego Filipiaka została przyjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący się. 

Uchwała w sprawie korekty rozdysponowania środków wydzielonych do dyspozycji 

Dzielnicy VII Zwierzyniec na rok 2023 została podjęta jednomyślnie – 20 głosami za 

(Uchwała nr LX/552/2023). 

W trakcie procedowania 6. punktu porządku obrad na salę przybył radny Paweł Kowalski. 

Ad 7. 

Projekt uchwały w sprawie korekty uchwały  nr LIX/545/2023 Rady Dzielnicy VII 

Zwierzyniec z dnia 17 października 2023 r. w sprawie wniosku o wprowadzenie 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej zmiany dotyczącej zadania inwestycyjnego 

planowanego przez Radę Dzielnicy VII Zwierzyniec do realizacji w latach 2022-2024 

zreferował w imieniu projektodawcy Szczęsny Filipiak. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała w sprawie korekty uchwały  nr LIX/545/2023 Rady Dzielnicy VII Zwierzyniec 

z dnia 17 października 2023 r. w sprawie wniosku o wprowadzenie w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej zmiany dotyczącej zadania inwestycyjnego planowanego przez 

Radę Dzielnicy VII Zwierzyniec do realizacji w latach 2022-2024 została podjęta 

jednomyślnie – 20 głosami za (Uchwała nr LX/553/2023). 

Ad 8. 

Projekt uchwały w sprawie likwidacji nielegalnego parkowania samochodów na zieleńcu 

położonym w północnym narożniku działki nr 419/11 obr. K-14 zreferował w imieniu 

projektodawcy Witold Górny. Zgłosił on również poprawkę do projektu, zgodnie z którą 

zmienia się dotychczasową treść uzasadnienia na następującą: 

Teren wokół pompy zlokalizowanej w północno-wschodnim narożniku targowiska „Plac na 

Stawach” został w ostatnim czasie zaaranżowany i gruntownie zrewitalizowany w ramach 

realizacji projektu wybranego w Budżecie Obywatelskim Miasta Krakowa. Występujące na 

terenie zieleńca uporczywe nielegalne parkowanie samochodu dostawczego prowadzi do 

zniweczenia znacznej części efektów tych działań. W pełni zasadną jest więc skuteczna 

eliminacja parkowania w tym miejscu oraz odtworzenie zniszczonej opisanym zjawiskiem 

zieleni (krzewów róży). 

W dyskusji głos zabrali: Maciej Tumidajski, Witold Górny, Jakub Markowski. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

zgłoszoną poprawkę. 

Poprawka Witolda Górnego została przyjęta jednomyślnie – 20 głosami za. 

Uchwała w sprawie likwidacji nielegalnego parkowania samochodów na zieleńcu 

położonym w północnym narożniku działki nr 419/11 obr. K-14 została podjęta 

jednomyślnie – 20 głosami za (Uchwała nr LX/554/2023). 



Ad 9. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia ruchu jednokierunkowego na ulicach Majówny 

i Korzeniaka w Krakowie zreferował w imieniu projektodawcy Witold Górny. 

Zgłosił on również poprawkę do projektu, zgodnie z którą zmienia się dotychczasową treść 

uzasadnienia na następującą: 

Uchwałę podejmuje się po konsultacji z Wydziałem Miejskiego Inżyniera Ruchu UMK 

(spotkanie zdalne z dn. 19.04.2023 r.). Podejmowana uchwała jest rezultatem rozeznania 

opinii mieszkańców osiedla Olszanica dokonanego podczas spotkania osiedlowego w dn. 

18.01.2023 r. oraz w ramach plebiscytu (pytanie: „Czy jesteś za wprowadzeniem ruchu 

jednokierunkowego na ul. Majówny i ul. Korzeniaka”, warianty odpowiedzi: TAK (114 

głosów) oraz NIE (58 głosów), 6 głosów nieważnych) odbytego dn. 01.10.2023 roku). 

W dyskusji udział wzięli: Jakub Markowski, Szczęsny Filipiak, Witold Górny. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

zgłoszoną poprawkę. 

Poprawka Witolda Górnego została przyjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący się. 

Uchwała w sprawie wprowadzenia ruchu jednokierunkowego na ulicach Majówny 

i Korzeniaka w Krakowie została podjęta jednomyślnie – 20 głosami za (Uchwała nr 

LX/555/2023). 

Ad 10. 

Projekt uchwały w sprawie ograniczenia problemu wód opadowych spływających z terenu 

Lasu Wolskiego w rejon ul. Poniedziałkowy Dół zreferował w imieniu projektodawcy 

Szczęsny Filipiak. 

Zgłosił on również poprawkę do projektu, zgodnie z którą zmienia się dotychczasową treść 

uzasadnienia na następującą: 

Problem wód opadowych spływających ze zboczy Lasu Wolskiego w rejon ul. Poniedziałkowy 

Dół jest radnym Dzielnicy od lat doskonale znany. Jego docelowym rozwiązaniem będzie 

budowa kanalizacji deszczowej w ramach przebudowy ul. Starowolskiej (inwestycja w fazie 

opracowywania dokumentacji projektowej). 

Celem doraźnej poprawy sytuacji mieszkańców ul. Poniedziałkowy Dół, a w dłuższej 

perspektywie wsparcia działania projektowanej kanalizacji w ul. Starowolskiej, Rada 

Dzielnicy VII Zwierzyniec stanowi jak na wstępie. 

Proponowane rozwiązanie jest efektem analizy zagadnienia dokonanej podczas spotkania 

w przedmiotowej sprawie z Prezydentem Andrzejem Kuligiem oraz dyrekcją jednostki 

miejskiej Klimat Energia Gospodarka Wodna, odbytego z inicjatywy Rady Dzielnicy VII 

Zwierzyniec w dn. 10.11.2023 roku. 

W dyskusji udział wzięli: Julia Mach, Krzysztof Kwarciak, Witold Górny, Maciej 

Tumidajski, Szczęsny Filipiak. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

zgłoszoną poprawkę. 

Poprawka Witolda Górnego została przyjęta jednomyślnie – 20 głosami za. 

Uchwała w sprawie ograniczenia problemu wód opadowych spływających z terenu Lasu 

Wolskiego w rejon ul. Poniedziałkowy Dół została podjęta jednomyślnie – 20 głosami za 

(Uchwała nr LX/556/2023). 



Ad 11. 

Projekt uchwały w sprawie wniosku dotyczącego wprowadzenia w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej zmiany dotyczącej zadania inwestycyjnego planowanego przez Radę Dzielnicy 

VII Zwierzyniec do realizacji w latach 2021-2025 zreferował w imieniu projektodawcy 

Szczęsny Filipiak. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała w sprawie wniosku dotyczącego wprowadzenia w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej zmiany dotyczącej zadania inwestycyjnego planowanego przez Radę 

Dzielnicy VII Zwierzyniec do realizacji w latach 2021-2025 została podjęta jednomyślnie – 

20 głosami za (Uchwała nr LX/557/2023). 

Ad 12. 

Szczęsny Filipiak: 

 zreferował treść odpowiedzi dyrektora Zarządu Infrastruktury Sportowej na pismo 

w sprawie planowania imprez wymagających czasowego zamknięcia ulic na okres 

przebudowy ul. Kościuszki, 

 poinformował, że zwrócono się do Rady o pomoc w zidentyfikowaniu organizacji 

pozarządowych działających na rzecz dziedzictwa, a funkcjonujących na terenie dzielnicy 

– przewodniczący zaproponował, aby propozycje w tym zakresie były zgłaszane do 

sekretariatu rady do końca tygodnia, 

 poinformował o możliwości i zasadach zakupu drugiej edycji Encyklopedii Krakowa dla 

Rady Dzielnicy, 

 zwrócił się do wszystkich radnych, a zwłaszcza przewodniczących komisji, o przekazanie 

do sekretariatu wszystkich pism i opróżnienie skrytek. 

Przewodniczący podziękował radnym za pracę w 8. kadencji Rady, po czym wręczył 

każdemu z radnych pisemne podziękowanie. 

Marcin Kapusta, nawiązując do toczącej się korespondencji pomiędzy Radą Dzielnicy 

a Instytutem Pamięci Narodowej, w sprawie osoby będącej prawdopodobną ofiarą pacyfikacji 

Zwierzyńca, poprosił o kontynuację sprawy i doprowadzenie do upamiętnienia tej osoby na 

terenie Przegorzał, skąd pochodziła. 

Szczęsny Filipiak wyraził opinię, że sprawą należy zainteresować nową Radę Dzielnicy, która 

z pewnością nie uchyli się od tego rodzaju powinności. Ponadto stwierdził, że sam będzie 

miał kilka propozycji dla Rady kolejnej kadencji, związanych z kontynuacją rozpoczętych 

projektów, jak np. akcja sprzątania Zwierzyńca, której nie udało się przeprowadzić a w tym 

roku.   

Marcin Kapusta zapytał, czy Dzielnica dysponuje ostateczną wersją publikacji o Zwierzyńcu. 

Odpowiedzi udzielił Witold Górny, informując, że treść publikacji została przesłana pocztą 

elektroniczną na konto zainteresowanego radnego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący o godz. 18.55 zamknął sesję. 
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